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§ 25/23 

Mötets öppnande 
Christina Sönnergren (M) öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 
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§ 26/23 

Närvarande 
Sekreterare Anna Torstensson tar närvaro. 
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§ 27/23 

Val av justerare 
Agneta Tjärnhammar, SPF blir vald till justerare för KPR. 

Marie Jörhorn, Neuroförbundet blir vald till justerare för KRF 
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§ 28/23 

Fastställande av dagordning och eventuellt övriga frågor 
En till dagordningspunkt har lagts till. § 33 Camilla Fallmark, medicinskt ansvarig sjuksköterska 
informerar. 

  



PROTOKOLL Sida 8(18) 
Kommunala pensionärsrådet och 
Kommunala rådet för 
funktionshinderfrågor 
Sammanträdesdatum  
2023-05-04  

 

 

 

    

§ 29/23 

Föregående protokoll 
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

Det ska stå närvarande och inte beslutande i protokollet. Anna Torstensson, sekreterare ändrar i 
mallen.  
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§ 30/23 

Uppföljning balanslistan 
Balanslistan är nu uppdaterad och utskickad till alla via mail.  

Återkoppling från förra sammanträdet gällande parkering i garaget. David Öberg, SBN återkopplar 
att utredning pågår och att frågan är med men den har inte högsta prioritet. 
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§ 31/23 

Besök från Nynäshamns Bibliotek. Mona-Lisa Lindgren, kultur och 
bibliotekschef och Mattias Winslow, bibliotekarie. 
Mona-Lisa Lindgren presenterar och informerar om biblioteket, deras aktiviteter och tjänster. 

Mattias Winslow deltog inte i besöket. 

Bildspel bifogas protokollet. 
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§ 32/23 

Gabriella Rodling, avdelningschef äldreomsorgen svarar på inkomna frågor 
Gabriella Rodling, avdelningschef svarar på frågor. 

Fråga från balanslistan: Anhörigsamordnaren gör hembesök vid 80 +, kan någon från apoteket följa 
med för genomgång av medicinlistan? 

Gabriella Rodling svarar att vi inte har den kontakten med apoteket utan hänvisar till vårdcentral 
eller vårdguiden. 

Fråga från Demensföreningen: Vilken utbildning har personal i dokumentation, har dom ens en 
utbildning i det.  

Gabriella Rodling svarar att det är socialtjänstlagen som styr vad som ska dokumenteras. Riktade 
utbildningar ges till personalen och några är dokumentationsombud som kan än mer om 
dokumentation och kan stötta fler på arbetsplatsen. För undersköterskor ingår dokumentation i 
deras utbildning.  

Fråga om läget med korttidsboende och platser.  

Gabriella Rodling svarar att vi har en plats på Sunnerbo och nio stycken på Rosengården. Vi är i 
behov av fler platser. Ett växelboende kan den enskilde söka själv. Vid akutbehov kan man kontakta 
distriktssköterskorna för hjälp.  
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§ 33/23 

Camilla Fallmark, medicinska ansvarig sjuksköterska informerar 
Camilla Fallmark informerar om hur rollen som MAS, medicinskt ansvarig sjuksköterska ser ut och 
vad som ingår i den. Presentation och bildspel bifogas protokollet. 

Fråga från ordförande: Hur fungerar det när man kommer in på ett SÄBO? Vad händer i början? 

Camilla Fallmark svarar att man träffar en sjuksköterska direkt vid inskrivning och en läkare inom 
ramen av en vecka. Man får en omvårdnadsansvarig sjuksköterska som man har kontakt med 
fortsättningsvis. Vid korttidsplacering eller växelvårdplacering har husläkaren huvudansvaret. 

Fråga från Demensföreningen: Anhöriga behöver få mer information om de olika alternativen 
vård/boende hur får dom det? 

Camilla Fallmark svarar att anhörigsamordnaren ger information vid besök hos de som är 80 + och 
när/om man vårdar någon hemma med trygghetslarm så är det en biståndshandläggare som kan ge 
information. Fanns det en anhörigutbildning? 
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§ 34/23 

Mikael Landberg, tf avdelningschefhemtjänsten egen regi, 
Beställaravdelningen äldre- och funktionsnedsättning och Ronja Ask, 
enhetschef för äldre- och funktionsnedsättning svarar på inkomna frågor 
Mikael Landberg, avdelningschef svarar på inkomna frågor. 

PRO Samrådsgrupp Nynäshamn har sammanställt frågor inför KPR 2023 09 07. 

Hemtjänst: 

1. Att lägga ner den kommunala hemtjänsten meddelades i den lokala tidningen – togs inte 
upp som information på vårt förra KPR innan sommaren – Varför fick vi ingen information så 
att vi kunnat besvara våra medlemmar frågor?  
Svar: Det beror på när beslut fattas. Vi kan bara informera de funktioner och 
grupper som omfattas av beslutet, t ex fackförbunden etc. Rådet har inte en 
sådan funktion att beslut ska informeras om innan beslut fattas. De som berörs 
ska dessutom ha informationen först. 

2. Är detta ett sätt att fortsätta den plan från tidigare som gick ut på att lägga ner den 
kommunala hemtjänsten helt i kommunen?                                                                                                
Svar: Ingen plan har funnits. Nej, ingen sådan plan finns.  

3. Uttalandet från Förvaltningsrätten – kan man få det på bordet och få ta del av det? Går det 
att överklaga beslutet till högre instans?  
Svar: Ja, kontakta förvaltningsrätten. Det går inte att överklaga då inget beslut 
finns, men beslutet om inhibition går att överklaga. Begär ut handlingar från 
kommunen eller från förvaltningsrätten. Beslut är inte fattat ännu från 
förvaltningsrätten i sakfrågan. 

4. Konsekvensbeskrivningar för både kommunens aktörer resp. de privata aktörerna – är den 
framtagen och vad är utfallet?  
Svar: Ja, en är påbörjad för hemtjänsten i kommunal regi. Vill ni se den så krävs 
säkert en förklaring, det är dessutom arbetsmaterial och kommer finnas 
tillgängligt först när den är färdigställd. För de privata aktörerna tar inte 
kommunen fram en sådan. Det få företaget lösa själva. 

5. Vad säger de som är i behov av hjälp och hur har kommunikationen mellan kommunen och 
vårdtagare/sökande varit? Hur har de och deras anhöriga meddelats att de inte längre får 
behålla den kommunala tjänsten?  
Svar: Brukarna har fått information via brev och telefonsamtal.  Hur berör det 
insatserna, kostnader mm. Svaret har varit nej. Det kommer inte att påverka 
bedömningen av och insats. Goda män och förvaltare har fått information. 
Nynäshamn/hemtjänst 2024, där finns allt att läsa.  

6. För de privata kommer detta innebära ökade kostnader samt längre resor för de anställda 
mellan vårdplatser i kommunens ytterområden – hur har de ställt sig till det?  
Svar: Det kommer inte medföra några ökade kostnader. Ersättningsmodellen 
baseras på utförd tid hos brukare och ersättning för restid ingår med en viss 
procentsats, det kommer med stor sannolikhet innebära en ökad 
kostnadseffektivitet för de privata leverantörerna också. 

7. Kommunen är fortfarande huvudansvarig för att tjänsten finns – även när en konkurs 
drabbar en vårdgivare – har man tagit höjd för detta?  
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Svar: Den frågan är alltid aktuell, nu finns flera privata aktörer, i olika storlekar. 
Det finns signaler om att fler aktörer vill komma in på marknaden. Kommunen 
har fortfarande huvudmannaansvaret. Verksamhetsövergång kan träda in i ett 
akutläge. Det finns strukturella skillnader, kollektivavtal som skiljer sig åt, högre 
omkostnader inom vissa områden där vi är bundna av upphandling på ett annat 
sätt än privata leverantörer. 

8. Kommer en tydligare granskning av privata företag att ske så att en konkurs ej uppstår? 
Svar: Om beslutet går igenom som förslaget är formulerat så kommer det 
innebära ett ökat krav på förvaltningen att följa upp alla hemtjänstaktörer mer 
utförligt. 

9. Kommunen står som den myndighet som beviljar tjänsten efter behovsprövning. Skall det 
även i fortsättningen vara kommunen som beställer tjänsten från de privata aktörerna? 
Svar: Ja. 

10. På vad sätt blir det en ekonomisk förbättring för kommunen med privata vårdgivare? 
Svar: Det finns olika delar av vår verksamhet som är mer kostsam än vad den är 
för de privata, kollektivavtal och heltid som norm t ex. Vidare har den 
kommunala hemtjänsten ersatts för sina kostnader för chefer och planerare 
utöver den ersättning som de ges för utförd tid hos brukarna, den ersättningen 
går inte ut till de privata företagen. Hemtjänsten i egen regi har också enormt 
höga sjuktal och trots ett antal åtgärder de senaste åren har vi inte kommit till 
rätta med det, det är väldigt kostsamt och slitsamt för personalen och något 
måste göras. För deras skull och för brukarnas skull. 

11. Hur är fördelningen idag på landsbygden mellan kommunens tjänster resp. de privata? 
Svar: Totalt är fördelning ca 60 – 40 privat/kommunal. På landsbygden är den 
ungefär densamma. Men det förändras dag för dag men snittet har varit ganska 
konstant de senaste åren. 

12. Larmfunktionen går till en central i Nynäshamn idag. Vad händer med de tjänsterna? 
Svar: Larmen påverkas inte alls av den föreslagna förändringen. 

13. Om minutanpassningen skulle ändras som en förbättring både för personal och för de 
vårdtagande – kommer den ändringen att gälla i hela kommunen alltså även för de privata 
företagen? 
Svar: Ja, minutanpassning upplever inte vi att det är, men det är en annan fråga 
som kräver ett lite längre svar. 

14. Om jag som fast boende på Lisö får en beviljad insats och vill ha just den kommunala 
tjänsten – vad händer då? Måste jag flytta? 
Svar: Du kan då inte få den kommunala hemtjänsten om du bor på Lisö, du kan 
välja bland de övriga utförarna av hemtjänst som kommunen har.  

15. Hur många pensionärer bor inom kommunen? I tätort resp. landsbygd… Antal framöver? 
Svar: Jag hänvisar till kommunens officiella demografiska sammanställning, det 
är lättare att titta på den än att jag ska skriva i alla siffror i det här underlaget. 

16. Idag kan de som bor i annan kommun under sin sommarvistelse i kommunen få den hjälp 
de i sin hemkommun är beviljad – vad händer med dem? 
Svar: Inget alls, de får välja en utförare eller blir tilldelad en utförare som är 
verksam i det område de kommer att bo i. 
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Närtrafiken 

Efter att man beställt en transport och bilen inte kommer och man efter 30 minuters väntetid utöver 
beställd tid ringer och frågar varför får man till svar att ingen bil är beställd! Vad gör man då? Finns 
det någon instans att ringa så man kan klaga? 

Svar: Jag hänvisar till vår äldre- och funktionshinderlots som har arbetat mycket med 
Närtrafiken. Jenny Sahlin. 

Balder/ Rosengården 

Vi vill ha information om Balders framtid inför nästa år efter beslutet att avsluta den kommunala 
verksamheten där. Vilken inriktning har kommunen tänkt för verksamheten? Rosengården har 
öppen verksamhet – hur skall den spridas till resten av kommunen? 

Svar: Avseende Balder är avtalet uppsagt för omförhandling. Givet att beslut fattas i 
frågan om hemtjänsten kommer hemtjänsten inte att verksamhetslokaler där. Hur 
volontärer eller andra ska kunna få tillgång till lokalerna för att fortsätta med sina 
aktiviteter blir en fråga som fastighetsägaren behöver svara på. 

Det finns ett uppdrag till förvaltningen att se över hur träffpunkter ska kunna erbjudas 
till fler kommundelar än centrala Nynäshamn. Förvaltningen är inte klar med 
utredningen, vi presenterar den när den är färdig. 

 

Folkets Hus 

Hur tänker sig kommunen använda lokalerna där i framtiden? Om inte kommunen är med och 
utnyttjar lokalerna kommer inte föreningslivet heller att kunna hyra lokaler i huset då kostnaderna 
kommer att stiga.  

Svar: Det kan inte jag svara på. 

 

Demensprevention. 

Lidingö kommun har starta upp ett projekt, Träna hjärna, för att minska risken för demens enligt en 
s.k. FINGER metod.  Hälsosamma matvanor – Fysisk aktivitet – Utmana hjärnan- Ha koll 
på hjärta och kärl och Sociala aktiviteter och återhämtning. Hjärnforskaren Miia Kivipelto har 
skrivit en bok Hjärnhälsa i ämnet. 

Projektet är ett-årigt och vänder sig till 65+. 33 deltagare har träffats varannan vecka för aktiviteter 
och föreläsningar för att förebygga demens i tidig ålder. Något som alltid lönar sig.  Det står även 
dans på programmet för att göra det roligt och trevligt samt minnesträning via ett digitalt program 

Detta program som Lidingö har startat har börjat användas av fler kommunen för demens är något 
som ökar, en växande folksjukdom. 
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Vår fråga är: kommer Nynäshamn att vilja satsa på sin åldrande befolkning för att förbättra 
medborgarnas hälsa?  

Svar: Jag tolkar det som en politisk frågeställning. 

 

Var 5e person över 80 är drabbad, idag över 150 000 och i ökande då andelen äldre blir fler. Fler 
och större vårdinrättningar och boende för denna grupp kommer att behöva byggas i alla kommuner 
framöver. Har kommunen planerat för detta? 

Svar: Jag tolkar det som en politisk frågeställning. 

 

 

Nedtecknat av Berit Åberg på uppdrag av Samrådet: 

PRO Ösmo: Eva Andersson, Kerstin Modin 

PRO Nynäshamn: Solveig Lundstedt, Anna-Lena Lunden 

PRO Samråd Nynäshamn: Berit Åberg 
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§ 35/23 

Övriga frågor 
Agneta Tjärnhammar tar upp en fråga om Hemtjänst index 2022, ett samlat mått på kvalitet och 
resultat. Önskar återkoppling på ett kommande råd.  

Berit Åberg PRO ställer frågan om: Bygglovet för det nya seniorboendet – det har inte kommit oss 
till del som remiss – Varför? Om vi ska yttra oss om förskolor i Ösmo och bensinmackar och broar är 
det väl än viktigare att vi får yttra oss om det som verkligen gäller de äldre!  

Frågan skickas med till David Öberg/SBN. 

Kan vi dela era mailadresser med anhörigsamordnare som undrat över det. Svar: ja det går bra 
att dela mailadresser.  

Reglementen som KS antagit angående Råd önskas bifogas vid utskick av protokoll. Anna 
Torstensson, sekreterare svarar att hon försöker ordna det. 
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§ 26/23 

Mötet avslutas 
Christina Sönnergren (M) avslutade mötet. 
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